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Utdragsbestyrkande 

Tid : 1 september, kl 16.00 – 18.00 
Plats: Långa Raden på Velamsund 
Ordförande   Erik Langby 
 
Föreningar 
Naturskyddsföreningen i Nacka Charlie Wijnblad,  
Saltsjöbadens Naturskyddsförening Björn Strehlnert 
Boo Miljö och Naturvänner Margaretha Josefsson 
Nacka Miljövårdsråd Jan Åman 
Aktionsgruppen Rädda Skuruparken Gunilla Ingmar 
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening Sten Fogelström 
Boo Fiskevårdsområdesförening Ivar Häggblom 
 
Nacka kommun 
Erik Langby (M) 
Gunnel Nyman-Gräff (S) 
Ingegerd Thorngren (M) 
Kaj Nyman (S) 
 
Tjänstemän 
Göran Helin Teknisk direktör 
Birgitta Held Paulie Projektledare/ Miljöbevakning 
Roger Grönwall Projektledare/ Naturvård 
Mats Bohman Direktör Velamsundsstyrelsen 
 
Velamsundsstyrelsen 
Gunilla Grudevall-Sten (FP) 
Nils Ruus (S) 
Åsa Löfvendahl (M) 
Anders Tiger (KD) 
Birgitta Rasmussen (v) 
Per Chrisander (MP) 
_______________________________________________________________ 
 
Underskrifter Sekreterare  ……………………………………………… 
   Heidi Swahn 
    

 
 Ordförande  ……………………………………………… 
   Erik Langby 
    
 Justerande  ……………………………………………… 
   Charlie Wijnblad – Naturskyddsföreningen Nacka 
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Naturvårdsrådet började med en rundtur i Velamsund. 
Hans Persson ordförande i Boo Hembygdsförening och Mats Bohman direktör för 
Velamsundsstyrelsen höll i rundturen. 
 
 
Justeringsperson 
Charlie Wijnbladh utsågs som justeringsperson. 
 
 
Föregående minnesanteckningar 
Rådet godkände föregående minnesanteckningar. 
 
 
Presentation Velamsundsstyrelsen 
Mats Bohman informerade om Velamsunds naturreservat och Velamsundsstyrelsen 
verksamhet 
 
Fakta om naturreservat  
Naturreservatet inrättades 1992. Området omfattar ca 700 ha varav ca 620 ha är 
landområde. Kommunen äger all mark med undantag av en del av Ramssmora som Boo 
församling äger. Samt en fastighet som tidigare ägarfamiljen har kvar. Nacka golfklubb 
arrenderar och förvaltar delen öster om Lagnövägen + ytterligare en del. Entreprenören 
Hesselgren Park och Mark sköter om den dagliga skötseln. 
 
Verksamheter inom Velamsund 
Nacka ridhus AB 
Nacka ridklubb 
Restaurang Långa raden 
BOO IF – skidspår och kajak 
Kärrtorpet och Knarrnäs 
Naturskolan 
Butik 
Vandrarhem 
 
 
Information om Nacka kommuns regler och handläggning gällande 
trädfällning i samband med bygglov och exploateringsavtal  
Birgitta Strömbäck från Bygglovsenheten och Per Andersson från Exploateringsenheten 
informerade om kommunens riktlinjer för trädfällning,  
 
Birgitta informerad om kommunens riktlinjer för träd och trädfällning, delade ut dessa. 
Bygglov utgår från gällande detaljplan och de bestämmelser som finns. 
 
Per visade hur exploateringsavtal är uppbyggt när det gäller stor exploatering av mark. 
Det är bra om det står tydligt i planen så at det är känt för alla vad som ska sparas och är 
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värdefullt. I planen kan det finnas olika skyddsbestämmelser. Ibland måste man göra en 
särskild inventering genom ett avtal som kopplas till vitesbelopp. Efter en noggrann 
inventering skrivs ett vegetationsavtal upprättas enligt en modell. Kommunen håller på 
att ta fram rutiner så att vegetationsavtal kommer att vara en del av exploateringsavtalet. 
Det finns inga krav på att ha exploateringsavtal när det gäller enskilda byggnationer av 
hus. 
 
Man kontrollerar att avtalet följs genom okulär besiktning på plats sker när projektet är 
klart. 
 
 
Övriga frågor 
-  Vad händer med "skötselråden" för naturreservaten? 
Göran Helin svarade att ärendet ligger som ett medborgarförslag och är ställt till 
Tekniska nämnden. Ärendet planeras komma upp på Tekniska nämnden sammanträde i 
oktober. 
 
 
- Almsjukan dödar många almar i Nacka, träden finnes ofta i de 
gamla kulturmiljöerna, träden får ofta stå kvar, avlövade och döda. 
Ingen vacker syn. Det finns risk att träden kan smitta livskraftiga 
träd i dess omgivning ? Har kommunen någon bestämmelse 
beträffande denna fråga. 
Nacka kommun följer allmänna rekommendationer från Naturvårdsverket, 
Kommunen ger samma råd till privatpersoner. Kommunen tar endast bort riskträd. 
Kommunen planterar inte Alm och Ask längre. 
Askskottsjukan har börjat sprida sig. Charlie föreslår att man börjar stödplantera andra 
lövträd för att ha kvar gröna träd i framtiden. 
 
Erik Langby konstaterade att det finns olika skolor och förhållningsätt när det gäller vid 
sjukdomar hos träd. 
 
- Lägesrapport: Skarpnäs planerade naturreservat och föreslagen 
bebyggelse vid Telegrafberget. 
Miljö & stadsbyggnadsnämnden har fattat beslut om utställning. Utställningen beräknas 
vara under slutet av september och i oktober.  
 
 
- Tollare. Lägesrapport. Vilka garantier har kommunen vad gäller 
åtgärdandet av kvicksilvret utanför Tollare? Finns det risk för att 
byggföretaget kommer att propsa på fler byggrätter när de väl 
kommer fram till pappersbruksruinen och kvicksilverbanken under 
åberopande att det kommer att bli mycket dyrare än vad de hade 
räknat med? 
Birgitta Held-Paulie informerade att erosionsskydd har placerats ut av NCC. Detaljplan 
2 för Tollare håller på att tas fram, vattenområdet ingår i denna plan.  Det är viktigt att 
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skador inte kommer att ske på erosionsskyddet när man bygger ut. När det gäller 
byggrätter finns det ingen anledning för kommunen att frångå  det som redovisats i 
detaljplaneprogrammet. Samråd kommer troligen att äga rum under  oktober/ november. 
 
- Ryssbergen. Lägesrapport.  
Birgitta Held-Paulie informerade att detaljplan har  varit  ute på samråd. 
Kompletterande utredningar har gjorts tex när det gäller gång- och cykelvägens 
sträckning samt bullermätning. Nacka kommun har sökt vattendom för att avleda vatten 
under utbyggnads- och driftfasen. Utställning beräknas ske vid årsskiftet. 
 
Planen delas upp i två delar för att en vägplan behöver tas fram för vägramperna. Första 
delen gäller bron och tunneln. Den andra detaljplanen gäller den parallella vägen utmed 
Värmdöleden. 
 
- Skuruparken - en lägesrapport 
Det har inte hänt något under sommaren. KS har tagit beslut att kommunen ska förvärva 
marken från JM. 
 
Naturreservatsarbetet kommer att pågå under hösten men avvaktar samtidigt utgången 
av förhandlingarna. 
 
- Trollsjön 
Boo miljö och naturvänner har konstaterat efter att ha läst de kvartersdialoger som ägt 
rum under våren att JM vill exploatera en del av sandstigen samt exploatera på andra 
sidan om vägen.  Hur långt har kommunen kommit när det gäller arbetet med 
naturreservatet. 
 
Erik Langby meddelade att frågan tas upp på nästa möte. 


	Tid : 1 september, kl 16.00 – 18.00
	Plats: Långa Raden på Velamsund
	Underskrifter
	Sekreterare
	Ordförande
	Justerande

	Innehållsförteckning
	Naturvårdsrådet började med en rundtur i Velamsund.
	Justeringsperson
	Föregående minnesanteckningar
	Presentation Velamsundsstyrelsen
	Information om Nacka kommuns regler och handläggning gällande trädfällning i samband med bygglov och exploateringsavtal 
	Övriga frågor
	-  Vad händer med "skötselråden" för naturreservaten?
	- Almsjukan dödar många almar i Nacka, träden finnes ofta i de gamla kulturmiljöerna, träden får ofta stå kvar, avlövade och döda. Ingen vacker syn. Det finns risk att träden kan smitta livskraftiga träd i dess omgivning ? Har kommunen någon bestämmelse beträffande denna fråga.
	- Lägesrapport: Skarpnäs planerade naturreservat och föreslagen bebyggelse vid Telegrafberget.
	- Tollare. Lägesrapport. Vilka garantier har kommunen vad gäller åtgärdandet av kvicksilvret utanför Tollare? Finns det risk för att byggföretaget kommer att propsa på fler byggrätter när de väl kommer fram till pappersbruksruinen och kvicksilverbanken under åberopande att det kommer att bli mycket dyrare än vad de hade räknat med?
	- Ryssbergen. Lägesrapport. 
	- Skuruparken - en lägesrapport
	- Trollsjön


